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Abstract

        
The incidence of complications following treatment of acute appendicitis in childhood is lower than 5%, while thromboembolic disease at that age is exceptional.


        
The case of a 13-year-old male who was operated on in our pediatric surgery department for acute gangrenous appendicitis is presented. His condition improved until the sixth day after the operation when he suffered thrombosis in both the left iliac vein and the inferior cava.


        
Ultrasonography, plethysmography and computer tomography (CT) studies were carried out and a diagnosis of venous thrombosis was made with an underlying congenital vascular malformation where the iliac vein was compressed by the overlying iliac artery; known as the Cocket syndrome. The etiology diagnosis and treatment of this rare disease in childhood is reviewed.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Komplikationen der Behandlung von akuter Blinddarmentzündung im Kindesalter liegen unter 5%, wobei thrombo-embolische Krankheiten in diesem Alter zu den Ausnahmen gehören.


        
Über den Fall eines 13jährigen Knaben, der in unserer Kinderchirurgischen Abteilung wegen akuter Blinddarmentzündung mit anatomisch-pathologischem Wundbrand operiert wurde und dessen Heilprozeß normal verlief, bis er am 6. Tag nach der Operation eine Thrombose an der linken Darmbeinvene und in der unteren Venenhöhle erlitt, wird berichtet.


        
Nach Untersuchungen mit Ultraschall, plestismographischer und Computertomographie diagnostizierte man eine thrombotische Krankheit aufgrund von angeborener Gefäßfehlbildung, wobei die Vena iliaca durch die darüber liegende Arteria iliaca komprimiert wurde. Diese Fehlbildung ist als Cocket-Syndrom bekannt.


      

Key words

Cocket syndrome - Thrombo-embolic disease - Appendicitis complications
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Cocket-Syndrom - Thromboembolie - Fehlbildungen der Arteria und Vena iliaca
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